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Open brief aan 
Richard Starmans

Beste Richard,
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Toen wij nog samen knokten voor 
nieuwbouw van het Academisch 
Ziekenhuis en het opheffen van de 
knelpunten in Annadal in het 
aktiecomite ’RL/Ziekenhuis 
Maastricht’ had geen mens het 
waarschijnlijk voor mogelijk gehouden 
dat er ooit nog eens een situatie zoals 
die nu in de U-raad is zou ontstaan. 
We herinneren ons nog de ontvangst 
die we Pais rond de akties voor 
spoedige uitbouw van de RL tot een 
volwaardige universiteit en van Agt 
vorig jaar bij het overhandigen van 
een oorkonde m.b.t. het academisch 
ziekenhuis op Randwijck hebben 
gegeven toen ze beloftes niet bleken na 
te komen. Groot was de vreugde toen 
de definitieve toezeggingen werden 
gedaan voor de bouw op Randwijck. 
Het aktiecomite, bestaande uit mensen 
uit praktisch alle lagen van de 
bevolking uit de regio, was toen als 
zodanig niet direct meer nodig. Er 
ontstond een situatie dat de 
betrokkenen op de RL zelf de plannen 
moesten gaan invullen. De 
Maastrichtse bevolking eiste natuurlijk 
wel dat een en ander zou leiden tot 
een spoedige in gebruik neming van 
dat nieuwe gezondheidscentrum op 
Randwijck en het verdwijnen van de 
ongelukkige werk- en verpleegsituatie 
in Annadal.
De discussie over het inrichten van de 
gezondheidszorg zelf moet natuurlijk 
doorgaan maar het inrichten daarvan 
is toch een permanent proces en hangt 
niet af van de vorm van een gebouw. 
In een ‘levend’ ziekenhuis is de 
inrichting afhankelijk van de mensen 
die er komen te werken en het is niet 
te overzien wie de volgende 10 of 20 
jaar worden aangesteld.
Ik hoop dat je nooit meer in zo ’n 
ongelukkige positie wordt 
gemanoefreerd als waar je nu in zit. 
Het komt niemand ten goede, maar 
toont wel aan dat de belangen van 
patiënten (en toekomstige patiënten) 
soms anders zijn dan de belangen van 
studenten. Geen van de twee groepen 
mag echter vergeten worden.

Met vriendelijke groet,

Rik Min.

Rechten: 210 inschrijvingen
Volgens het Centraal Bureau voor Aan
melding en Plaatsing hebben zich tot nu 
toe 210 mensen aangemeld die tot de eer
ste lichting rechtenstudenten in Maas
tricht willen behoren. De nieuwe studie
richting kan in haar eerste jaar maar 100 
studenten herbergen. De belangstelling 
voor Maastricht lijkt vooral Nijmegen 
studenten te gaan kosten. De juridische 
fakulteit daar ziet als enige de be
langstelling dalen, terwijl het aantal aan
meldingen voor een rechtenstudie lande
lijk gezien 13% hoger ligt dan vorig jaar.

De cijfers van het CBAP geven een lichte 
daling (6,7 %) van het totale aantal te 
verwachten eerstejaars het Wetenschap
pelijk Onderwijs te zien. De belangstel
ling voor Geneeskunde en Sociale Ge- 
zondheidkunde blijft gestadig dalen, 
maar de vraag is nog steeds een veelvoud 
van het aantal beschikbare plaatsen. 
(Voor de 150 eerstejaars-plaatsen van de 
Medische Fakulteit staan al 385 mensen 
in de rij en voor de 150 plaatsen bij Soci

(Paarltjes zijn gratis annonces voor personeel 
en studenten van de Rijksuniversiteit Lim
burg).

In een druk lustrumjaar met vele activiteiten 
zoeken wij met spoed TENOREN, die zich 
bij ons aan willen sluiten, om gezamenlijk te 
zingen in HET UNIVERS1TE1TSKOOR 
MAASTRICHT. Kom langs op de repetitie, 
elke maandagavond in de aula van half 8 tot 
half 10.

2 ervaren secretaresses willen gaarne uw 
scripties, rapporten e.d. uittypen. Wilt u 
meer informatie, bel dan even 043-627526 óf 
043-73871 (na 18.00 uur).

Gevraagd: twee studenten van de RL om zit
ting te nemen in de Gebruikersraad Trefcen
trum, die zich voornamelijk bezig houdt met 
de restauratieve voorzieningen.
Aanmeldingen te richten aan Leny Brinkhui
zen, Dienst Civiele Zaken, toestel 202 of mon
deling Poortgebouw le etage.

Wilt u verlost worden van een lastige te
genstander?
Vraag eens naar en verloskundige, tel.
Annadal, 2158 

ale Gezondheidkunde hebben zich al 
370 mensen gemeld.)
De dalende belangstelling voor het WO 
wordt vooral veroorzaakt door studie
richtingen als pedagogie, psychologie en 
andragogie, die plotseling een scherpe 
terugval te verwerken krijgen. Daarte
genover staan rechten en ekonomie, die 
onverwacht een forse stijging van de be
langstelling boeken. Vermoedelijk hangt 
dit samen met de konjunktuur waarin 
een algemene opleiding meer perspektie- 
ven biedt dan een specialistische. Vooral 
de Rotterdamse Erasmusuniversiteit 
krijgt die stijgende belangstelling te ver
werken, zowel bij ekonomie als bij rech
ten. In Leiden worden komend jaar meer 
dan duizend rechtenstudenten verwacht, 
die erg moeilijk zullen zijn op te vangen. 
De studierichting informatica, die dit 
jaar begonnen is, mag zich in een enor
me populariteit verheugen: het aantal 
aanmeldingen stijgt van 338 naar 795.

J.H.
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Nieuwbouwplan valt kleiner uit
In de herziene schets voor de nieuwbouw 
van het Akademisch Ziekenhuis Maas
tricht wordt er rekening mee gehouden 
dat de oppervlakte van het gebouw en 
het aantal bedden beperkt kunnen blij
ven door een nauwe samenwerking met 
de eerstelijnszorg en een kortere ver- 
pleegduur. Het op 29 januari vrijgegeven 
plan is een aangepaste versie van de 
struktuurnota uit 1980. Drs. J. Verheij, 
de voorzitter van het ZM-bestuur, meent 
dat het nu gepresenteerde plan tegemoet 
komt aan de kritiek die van verschillen
de zijden op de struktuurnota is uitge
bracht.

De ’Globale nota van divergentie en rela- 
tieplan’, zoals het nu verschenen plan of
ficieel heet, gaat uit van een ziekenhuis 
met 705 bedden en een totale vloerop
pervlakte van 70.000 m2. Daarvan is 
42.000 m2 bestemd voor de patiëntge- 
bonden afdelingen. Ziekenhuis St. An- 
nadal heeft 768 bedden op 46.000 m2. 
Dat ondanks een voorziene uitbreiding 
van de aktiviteiten met open hartchirur- 
gie en niertransplantatie het beddenaan
tal daalt is volgens Verheij te danken aan 
de verwachte verschuiving van de zorg 
naar de eerste lijn en aan een kortere 
verpleegduur. ’Wij gaan de eerste lijn 
helpen de patiënt zoveel mogelijk uit het 
ziekenhuis te houden, ’ verzekerde Ver
heij. De grotere aandacht voor de eerste 
lijn komt in het bouwplan tot uitdruk
king in de grote ruimte die gereserveerd 
is voor de poliklinieken en een diag
nostisch centrum. De struktuurnota 
AZM van de Fakulteit der Geneeskunde 
pleit voor zo’n uitgebreid centrum 
(transmurale unit) met voorzieningen 
als bloedafname, ECG-registratie, een
malige konsulten, nascholing, dagbe
handeling en revalidatie. In een deel van 
die behoeften is in het nu gepresenteerde 
diagnostisch centrum voorzien.
Verheij is van mening dat ook voor het 
overige de struktuurnota goed verwerkt 
is in het nieuwe plan en dat er alle moge
lijkheden blijven voor de universiteit om 
de geboden ruimte te benutten voor de 
verwezenlijking van de basisfilosofie. De 
kritiek die het bestuur van bepaalde 
kanten heeft gekregen omdat het niet 
voldoende rekening zou houden met de 
basisfilosofie en de regionalisatie, vindt 
Verheij niet terecht. Volgens hem staat 
nergens in de basisfilosofie dat de akade- 
mische funkties over de regio gespreid 
moeten worden. ’Ik geef toe dat in een 
akademisch ziekenhuis niet alle facetten 
van het vak even goed te leren zijn en dat 
Je daarvoor beter bij andere ziekenhui
zen in de regio terecht kunt, maar ik 

vind nergens in de basisfilosofie dat je 
dan van al die ziekenhuizen akademi- 
sche instellingen moet maken. ’ Het nu 
voorliggende plan voorziet alleen voor de 
afdelingen neurochirurgie en radiothera
pie dat daarvan de zwaartepunten bui
ten Maastricht blijven, namelijk in 
Heerlen, waar de vereiste kostbare uit
rusting al aanwezig is.
Hoe de universiteit de basisfilosofie bin
nen het akademisch medisch centrum 
probeert te verwezenlijken, is haar zaak, 
vindt Verheij: ’I46y bieden alleen de 
ruimte. Als de tekening bekijkt moet je 
je niet af vragen waar de basisfilosofie is, 
maar óf die daarin kan worden verwe
zenlijkt’.

U-raad krijgt veel kritiek
De manier waarop Richard Starmans als 
voorzitter van de universiteitsraad is 
weggestemd en het daarop volgend ver
trek van acht raadsleden hebben een golf 
van reakties losgemaakt zowel binnen als 
buiten de universiteit. Zo zijn er handte- 
keningenakties gehouden, heeft een 
groep studenten op 28 januari de U- 
Raadsvergadering onderbroken, heeft 
de fakulteitsraad van de Fakulteit der 
Geneeskunde zich over de zaak beraden 
en is in de Amsterdamse universiteits
raad tegen het gedwongen aftreden ge
protesteerd. Een aktiegroep van NSEM- 
en Lucifer-aanhangers heeft voor 10 fe
bruari een grote diskussieavond in de 
aula belegd waar besproken wordt wat 
de studenten te doen staat nu zij niet 
meer in de universiteitsraad vertegen
woordigd zijn. Intussen werkt een ver- 
trouwenskommissie verder aan de voor
dracht voor een nieuwe voorzitter.

Ongeveer 60 studenten hebben op 28 ja
nuari een bezoek gebracht aan de verga
derde raad om te protesteren tegen diens 
houding in de zaak-Starmans. De de
monstranten wilden een diskussie met de 
raad aangaan over de vraag hoe men ver
der dacht te kunnen werken zonder stu
dentenvertegenwoordigers, die zich juist 
sterk hadden gemaakt voor een beter de- 
mokratisch funktioneren. Met name 
Henk Hoogland verdedigde het omstre
den raadsbesluit als principieel zuiver. 
Hij adviseerde degenen die zoveel verwij
ten hadden tegen de raad zich bij een 
volgende gelegenheid kandidaat te stel
len.
Van de overgebleven twaalf raadsleden 
toonden er twee, René Verspeek en Gert 
van Dijk, uitdrukkelijk begrip voor en- 

Verheij noemt de kans dat de toestem
ming en het geld op tafel komen om in 
1984 met de bouw te beginnen 'voor deze 
tijd opmerkelijk groot’. Op basis van het 
huidige prijspeil zouden de bouwkosten 
ongeveer 400 miljoen bedragen. Daarvan 
kunnen zeshonderd mensen zes j aar lang 
aan het werk gehouden worden. Van
daar dat het ziekenhuisbestuur het 
werkgelegenheidsaspekt een zwaar ac
cent geeft. Anderzijds hamert men er 
steeds op dat hoe langer de toestemming 
uitblijft, hoe duurder de bouw wordt. De 
toestand in het verouderde Annadal 
wordt met de dag moeilijker en om akute 
knelpunten op te heffen moeten forse in
vesteringen gedaan worden, waarschuwt 
Verheij.

JH 

kele bezwaren die de studentenfraktie op 
28 januari tot opstappen bewogen. Tij
dens de vergadering lieten zij weten ook 
weinig waardering te kunnen opbrengen 
voor de manier waarop het College van 
Bestuur de raad informeert. Maar CvB- 
voorzitter van den Biggelaar wees die 
kritiek van de hand. Immers, de raads
voorzitter was verzocht alle CvB-verga- 
deringen bij te wonen en vragen waren 
voor zover mogelijk altijd snel en uitvoe
rig beantwoord.
In de vergadering van de raad van de Fa
kulteit der Geneeskunde kwam de kwes
tie aan de orde of studentenadviseur Piet 
Portegijs ook het veld moest ruimen. Net 
als Starmans was hem verweten dat hij 
niet loyaal tegenover zijn instelling had 
gehandeld door als lid van de werkgroep 
ZM-Delft te praten met de pers en politi
ci over de kwalijke gevolgen die een 
grootschalig akademisch ziekenhuis zou 
hebben voor de basisfilosofie. Portegijs is 
door het fakulteitsbestuur gewaar
schuwd dat hij als adviseur ontslagen 
wordt als hij doorgaat met zijn ZM- 
Delft-aktiviteiten, die indruisen tegen 
het standpunt van de fakulteitsraad en - 
bestuur. De raad heeft de kwestie 11 fe
bruari op de agenda gezet. De raad van 
de Algemene Fakulteit heeft een motie 
aangenomen waarin verontrusting wordt 
uitgesproken over het gebeurde en de 
politieke gevolgen. Nóg een raad heeft 
zich met de kwestie Starmans bezigge
houden. In de universiteitsraad van de 
Universiteit van Amsterdam is op 26 ja
nuari een verklaring voorgelezen waarin 
teleurstelling wordt uitgesproken over 
het aannemen van de motie van wan
trouwen tegen Starmans. Vijf frakties en 
een aantal buitenuniversitaire leden, sa-
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men goed voor een ruime meerderheid, 
zeggen verbaasd te zijn over de onterech
te mening van de Maastrichtse raad, 
’dat zijn voorzitter geacht wordt loyaal te 
zijn aan de standpunten van de ene of 
andere fakulteitsraad en dat die univer
siteitsraad kennelijk de vrijheid van me
ningsuiting van zijn voorzitter als per
soon heeft betreurd. ’ De Amsterdam
mers hopen dat hun Maastrichtse kolle- 
ga’s op hun dwalingen zullen terugko
men.
Enkele medewerkers uit het hoofd
gebouw hebben in beperkte kring een 
verklaring ter ondertekening verspreid, 
waarin de raad verweten wordt onzorg
vuldig te werk te zijn gegaan bij de be
handeling van de motie van wantrou
wen. De voorbespreking zonder studen
ten, het afhouden van een inhoudelijke 
diskussie en de haast waarmee zonder 

peiling van de achterban meteen naar 
het uiterste middel is gegrepen, zijn voor 
de ondertekenaars redenen om als een 
willekeurige groep kiezers de raad van 
hun ongenoegen te doen blijken. Daarbij 
onthouden ze zich uitdrukkelijk van een 
oordeel over de vraag of het optreden 
van Starmans korrekt was.
Een groot aantal handtekeningen wordt 
verwacht door de organisatoren van een 
handtekeningenaktie van NSEM en Lu
cifer, twee organisaties die nieuw leven is 
ingeblazen door de gebeurtenissen in de 
universiteitsraad. De ondertekenaars, 
medewerkers en studenten, geven zo ui
ting aan hun onvrede over het demokra- 
tisch funktioneren van de raad. De 
handtekeningenaktie moet op 10 februa
ri bekroond worden met een groots opge
zette diskussieavond in de aula.
Het raadsbesluit heeft niet alleen afkeu

ring opgewekt. De voorzitter van het 
bestuur van ziekenhuis Maastricht, Drs. 
J. Verheij, heeft de perskonferentie ter 
gelegenheid van de presentatie van het 
vernieuwde ziekenhuisplan aangegrepen 
om zijn visie op de affaire te geven. Hij 
rekent de beroering daarover tot de 'uni
versitaire folklore’ en gelooft dat de kri
tiek op het ziekenhuis, zoals die door de 
werkgroep ZM-Delft wordt verwoord een 
zaak is van één a twee studenten en ze
ker niet stoelt op een brede mening bin
nen de universiteit. Hij zei het ook erg 
onverstandig van de D '66-fraktie te vin
den zich door de studenten tot het stellen 
van kamervragen te hebben laten verlei
den, 'maar ik weet uit eigen ervaring hoe 
gemakkelijk het is om via die fraktie vra
gen te stellen

JH

Vastelaovend same!
Zoals met het van zolder halen van het kerststalletje elkjaar 
het naderend Kerstfeest wordt aangekondigd, zo onmis
kenbaar is Carnaval op komst, wanneer bij mij thuis de 
huis- en telefoonbellen wat vaker rinkelen dan normaal al 
het geval is.
Want net als dat kerststalletje word ook ik ieder jaar als 
oud-Carnavals-autoriteit (Prins Carnaval 1959 en tot 1976 
ceremoniemeester van het officiële Maastrichtse Carnaval) 
uit de mottenballen gehaald om te spreken en te schrijven 
over dat, in deze dagen, zo favoriete onderwerp: ’De Mes- 
treechter Vastelaovend’.
Nog afgezien van de goed bedoelde kado-bonnen en flessen 
drank om het z.g. 'stille seizoen’ na Carnaval enigszins re
delijk door te komen (met de onverbrekelijk aan Carnaval 
verbonden 'Aswoensdag-metaliteit' pleeg ik deze gaven 
steeds gelaten en in nederigheid te aanvaarden) vind ik het 
spreken en schrijven over Carnaval beslist geen onaange
naam karwei.
Ik word daarbij dan ook op geen enkele wijze gehinderd 
door de realiteit dat de aan mij gerichte verzoeken wellicht 
eerder zullen voortkomen uit wat gemakzucht van redak- 
teuren, besturen en pastoors, die door mijn toedoen vrije 
snipperuren verwerven dan aan een oprechte belangstelling 
en nieuwsgierigheid voor datgene, wat een zekere They Bo- 
vens over Carnaval te vertellen heeft.
Carnaval is immers een fenomeen, dat zich nauwelijks in 
woorden laat vangen, zodat het trachten om dat toch te 
doen zonder meer beschouwd kan worden als een lachertje 
of een goed bedoelde Carnavalsgrap.
Daarvan overtuigd reageer ik dan ook gaarne op het ver
zoek van uw redaktie om in deze kolommen iets over Car
naval te schrijven.
Een andere reden om het graag te doen is, dat ik nog bij
zondere prettige herinneringen heb aan die gedenkwaardi
ge 9 januari 1976 toen de R.L. als R. U.L. nog uit- en aan
spreekbaar was en ik als professor en uitzonderlijk hoogle
raar aan de faculteit der Kretologie van de Narrenuniversi- 
teit Limburg, de N.U.L., een kleine bijdrage mocht leveren 
aan het vergroten van de wanorde op die dag.
Zij die toen goed naar mij geluisterd hebben (en dat zullen 
er overigens gezien het groot aantal buffetten en het gratis 

entree wel niet zo veel zijn geweest) zullen toen al wel begre
pen hebben, dat ik tot een serieus woord over Carnaval in 
deze kolommen nauwelijks in staat moet worden geacht. 
Voor degene, die niet onder mijn gehoor was, moge het vol
gende volstaan: Stel dat ik hier een verhandeling zou hou
den over Carnaval en in het kader daarvan b. v. zou bewe
ren, dat een 'Zate Herremenie’geheel iets anders is dan een 
beschonken muziekgezelschap en dat deze als reactie op 
het serieus muziekleven per definitie ongeuniformeerd is, 
uit de pas loopt en vals blaast, dan zou ik precies datgene 
gedaan hebben wat tot elke prijs voorkomen dient te wor
den n. I. te beweren, dat een Zate Herremenie 'iets ’ zou zijn 
en dat terwijl deze hooguit aangeduid kan worden met een 
’Utisniksenutweurtniks ’.
Ergo: Het Maastrichtse Carnaval valt niet te beschrijven. 
Het voltrekt zich elk jaar in elk individu op een andere en 
autonome wijze en we zó, dat iedereen voor zover hij dat in 
het dagelijks leven al niet was, voor ieder ander een kom
pleet mysterie gaat vormen.
Neem nou Rob van den Biggelaar. Wat bewoog hem om zich 
op 3 Februari j.l. met gevaar voor eigen serieus leven te be
geven in het hol van de N. U.L. -leeuw om in het bezit te ko
men van een van NUL waarde zijnde titel van
Doctor Honoris et Humoris Causa?
Wij weten het niet en na zijn referaat voor de Narrenuniver- 
siteit aanhoord te hebben eerlijk gezegd nog minder. Voor 
iemand, die hem uit zijn biografie: 'Ik Rob van den Bigge
laar, het onbekende wezen' als eens eerder heeft horen 
voorlezen, bevatte dit n.l. weinig meer informatie dan die 
we al hadden. Gezien de korte tijd, die hij pas in Limburg 
vertoeft, moet ons inziens een en ander dan ook worden toe
geschreven aan het gedragspatroon, dat kenmerkend is 
voor iemand, die nog midden in de publiciteitsjaren zit. In 
dat licht moet ook zijn ijver gezien worden, om in deze regio 
nog eens uit te groeien tot een kleurrijk figuur. Hoe ver
klaart u anders zijn Lidmaatschap van de Wolderse 'Blau
wen ’? Wedden, dat hij, als hij ooit weer eens naar Holland 
zou terugkeren, zich daar als Limburger zal uitgeven? 
Want je kunt van de Biggelaar zeggen wat je wilt: Uitgeven 
kan 'ie!

They Bovens
(Professor N. U.L.)



Mergelland wordt zich bewust 
van gezondheid en welzijn
Meer en meer beginnen mensen zich be
wust te worden van hun eigen gezond
heid en alles wat daarmee samenhangt; 
medische naslagwerken worden druk ge
raadpleegd, de T.V. dokter haalt hoge 
kijkcijfers, alternatieve genezers zien 
hun klandizie gestaag groeien en zelfs de 
oude volksgeneeskunde staat weer in het 
middelpunt van de belangstelling. Al de
ze nieuwe mogelijkheden maken een 
keuze echter niet eenvoudiger en er ont
staat een nieuw probleem: waar kan ik 
in mijn situatie het best met mijn vragen 
en problemen terecht.
Wellicht is juist dit probleem een van de 
oorzaken van het ontstaan van de Ge- 
zondheidswinkel, die juist informatie wil 
verstrekken over de mogelijkheden en 
als wegwijzer wil fungeren. In vele ste
den is de Gezondheidswinkel inmiddels 
ingeburgerd, ook in Maastricht bestaat 
nu enkele jaren zo’n voorziening, maar 
dat zoiets niet altijd in een universi
teitsstad hoeft te ontstaan of zelfs maar 
in een grote stad bewijst het Mergelland. 
Eigenlijk kun je in ons geval niet spreken 
over een Gezondheidswinkel, maar gaat 
het meer om een Informatie- en activitei
tencentrum, zegt Marij Sarabèr, één van 
de initiatiefneemsters van dit centrum. 
Het centrum is eigenlijk ontstaan uit een 
breed opgezette oriëntatieavond over ge
zondheid in het algemeen die begin 1980 
in Gulpen werd georganiseerd door wer
kers in de le lijns gezondheidszorg, zoals 
maatschappelijk werk, wijkverpleegkun
digen en een arts en waar door allerlei 
mensen over bepaalde thema’s is ge
praat. Het organiserend comité heeft een 
aantal van de daaruit opgekomen vragen 
gebundeld tot thema 's waar mensen op 
konden inschrijven, en daaruit zijn weer 
groepsbijeenkomsten ontstaan. Omdat 
Je niet eindeloos over een bepaald onder
werp kunt blijven praten, is dat na ver
loop van tijd wat doodgebloed, maar 
juist vanuit de leken die ermee bezig wa
ren geweest kwam de vraag naar voren of 
daar niet iets blijvends van kon worden 
gemaakt, iets waar wat meer structuur 
m zat.
Op deze wijze is men in Gulpen op het 
idee van een Gezondheidswinkel geko
men en men is zich toen gaan oriënteren 
°P de mogelijkheden. Er zijn o.a. 
gesprekken gevoerd met medewerkers 
van de RL, die ook betrokken waren bij 
het opstarten van de Gezondheidswinkel 
m Maastricht, maar al spoedig kwam 
men tot de slotsom dat een winkelidee in 
de plattelandsomgeving van Gulpen niet 
haalbaar zou zijn, en dat je hoogstens 

een soort telefonische dienstverlening 
zou kunnen starten, waardoor je dan op 
basis van afspraken tot een wat uitge- 
breider gesprek zou kunnen komen.
De andere poot van de hele onderne
ming, namelijk het organiseren van 
groepen en bijeenkomsten bleek wel rea
liseerbaar, en men besloot zich in eerste 
instantie daar op te richten en ondertus
sen te proberen wat financiën los te krij
gen om in een latere fase de informatie- 
kant uit te bouwen. Het Centrum kampt 
met een ernstig tekort aan middelen om

juist die informatieverstrekking op te 
zetten, want daarvoor is een gezellige 
ruimte nodig waar de mensen zonder 
drempelvrees binnen komen, er is be
hoefte aan informatie-materiaal, folders, 
brochures e.d. Men heeft bij diverse in
stanties aangeklopt om subsidie, ook bij 
de RL ligt een verzoek om een startsubsi
die. ’Juist de RL, die zich volgens de uit
komsten van de lustrumconferentie 
vooral moet richten op de regio, zou dit 
soort activiteiten ook financieel moeten 
ondersteunen', vindt Marij Sarabèr. Het 
is daarbij niet te hopen dat de aanvraag 
in de ambtelijke molens vermeden zal 
worden.
Vrijwilligers
Het Centrum werkt momenteel met on
geveer 10 vrijwilligers, die zich voorna
melijk bezig houden met de organisatori
sche kanten van informatieavonden over 
een bepaald thema, zoals een avond over 
jeugdpuistjes die onlangs gehouden is en 
zeer goed is bezocht, een middag die 
over de ziekte van Parkinson in samen
werking met de patiëntenvereniging, die 
met 53 bezoekers goed bezocht was. Een 
avond over voeding en nog vele andere 
onderwerpen waar een duidelijke be

hoefte aan bestaat. De inhoudelijke kant 
van de onderwerpen worden altijd door 
deskundigen behartigd, die speciaal 
voor die activiteit worden gevraagd. Wat 
brengt de vrijwilligers ertoe dit werk te 
doen? Peter Ezerman: Ik ben een tijdje 
betrokken geweest bij een verdeelcen- 
trum voor biologische produkten en van 
daaruit ben ik geïnteresseerd geraakt in 
voeding en gezondheid en alternatieve 
geneeswijzen en toen ik hoorde dat er 
hier plannen waren om op dat gebied 
iets te organiseren leek me dat wel iets 
voor mij.
Wil Rijkhoek, zelf professioneel werk
zaam in de gezondheidszorg benadrukt 
dat het zeker niet alleen om alternatieve 
geneeswijzen en dergelijke gaat; er zitten 
bij de groep vrijwilligers allerlei mensen 
die op de een of andere manier geïnteres
seerd zijn in mensen en hun gezondheid, 
en daar in het verleden op een of andere 
manier al mee te maken gehad hebben. 
Het Centrum zou de vrijwilligersgroep 
graag uitbreiden met nog enkele men
sen, en hopen daarbij op medewerkers of 
studenten van de RL die in de regio Gul
pen wonen. De vrijwilligers houden zich 
bij hun activiteiten aan een soort 
gedragscode, waarmee vooral ook bij de 
plaatselijke huisartsen de argwaan is 
weggenomen tegen hun initiatieven, om
dat al snel gevreesd werd dat men ’dok
tertje’ wilde gaan spelen. Nu is de ver
standhouding tussen de huisartsen in de 
regio en het informatiecentrum in het al
gemeen erg goed.
In de nabije toekomst willen ze zich 
vooral richten op het organiseren van 
voorlichtingsbijeenkomsten over onder
werpen waarvan gebleken is dat daar be
hoefte aan bestaat en het inrichten van 
de ’winkel’, omdat de huidige accom
modatie nog niet zo erg nodigt tot een 
gesprekje. 'We moeten in ieder geval 
proberen om wat herkenbaarder te wor
den voor de bevolking’, zegt Marij, 'dat 
de mensen ook van de straat af kunnen 
zien dat we hier zitten ’.
Momenteel draait het Centrum onder de 
vleugels van het Groene Kruis, maar 
men wil in de toekomst proberen om een 
wat minder afhankelijke organisatie
vorm op te bouwen, waarvoor geld een 
eerste vereiste is.
Het Centrum is op donderdag-ochtend 
en avond geopend en is gehuisvest in het 
Groene Kruisgebouw in Gulpen en richt 
zich op de regio Mergelland, w.o. Vaals, 
Wittem, Gulpen, Margraten en Valken
burg. Als de behoefte daar aanleiding 
toe geeft, wil men het aantal openingsu
ren zeker uitbreiden. Het Centrum pre
senteert zich met de leus: Op je gezond
heid! De vrijwilligers van het informatie- 
en aktiviteitencentrum zien hierin duide
lijk een opdracht. K.R.



Geen stages 
meer voor 
eerstejaars AF
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In een brief die de studenten Sociale Ge- 
zondheidkunde daags voor de aanvang 
van het kerstreces van Jan Boots (in zijn 
hoedanigheid van voorzitter van de on
derwijscommissie) ontvingen, stond dan 
eindelijk zwart op wit wat al zolang in de 
pen had gezeten en waarover de meest 
wilde geruchten de ronde waren gaan 
doen: geen stages (zoals in de studenten- 
mond de praktijkoriëntaties worden ge
noemd) meer voor eerstejaars.

Om meer duidelijkheid te krijgen in de
ze, voor veel studenten onbegrijpelijke, 
zaak, vroegen wij de heer Boots om na
der commentaar.
Er zou sprake zijn van veldbederf: de in
stellingen waarbij de studenten hun 
praktijkoriëntatie opdoen, zouden niet 
al te gelukkig zijn met de wijze waarop 
de bezoeken verlopen. Een brief van het 
Medisch Regionaal Centrum hierover 
wordt in de brief van Boots aangehaald. 
Om de goodwill te sparen in de regio 
leek het dus beter om de kortdurende 
stages (waarvan overigens ook het leer
rendement twijfelachtig zou zijn) te laten 
vervallen, teneinde in de jaren twee, drie 
en vier langer durende stages naar ieders 
wens in de regio te kunnen plannen.
De twee weken durende onderzoeksstage 
die in het studiejaar 1980/81 in het blok 
1.6. was opgenomen, is om een geheel 
andere reden verdwenen. Het bleek, vol
gens Boots, dat blok 1.6. (nu 1.3.) inclu
sief een onderzoeksstage plus een werk
stuk dat daarvan/na moest worden inge
leverd, voor veel studenten erg zwaar 
was. Reden om de stage te laten verval
len en — naast andere redenen — het 
blok eerder in het jaar te plannen.
Over het feit dat men dit alles zo laat 
(bijna op de helft van blok 1.3) te horen 
kreeg, was de mening van de heer Boots 
duidelijk: het was inderdaad te laat, 
door de drukke werkzaamheden van een 
nieuwe Onderwijscommissie die pas vrij 
laat werd geïnstalleerd, waardoor een 
minder adequate afhandeling van de 
zaak in de hand werd gewerkt.
Studenten kunnen echter gerust zijn: in 
de Onderwijscommissievergaderingen 
van 14 januari is beslist over alternatie
ven. Die zullen daarna zo spoedig moge
lijk worden uitgevoerd.

En nu?
En wat nu? Hoe denken de studenten er 
eigenlijk zelf over?

Over het algemeen is men zéér positief 
over zowel de lange als de korte stages, 
terwijl de stage in het overigens als zwaar 
beoordeelde blok 1.6 zelfs door 90% van 
de studenten als positief werd ervaren 
(nog te verschijnen evaluatierapport). 
Niet alle korte veldbezoeken hebben dat

De feiten
26 juni 1981. De Onderwijscommis
sie ontvangt van de jaarcoördinator le 
jaar SG een notitie over de oriëntaties 
en stages in de studie Sociale Gezond- 
heidkunde. Gesteld wordt dat het ef
fect van kortdurende veldbezoeken 
dubieus lijkt in verband met man- 
krachtinvestering, veldbederf en leer
rendement. Er moeten alternatieven 
worden gezocht: A V-materiaal, even
tueel een facultatieve zomerstage.
7 juli. Van de Arend (jaarcoördina
tor) deelt in de OC mee veel positieve 
reacties van studenten en medewer
kers te hebben vernomen over de sta
ge in blok 1.6. Hij vindt daarom dat hij 
voorbarig is geweest om ook deze sta
ge (zie 25 juni) te willen schrappen, 
deze zaak zal bij de behandeling van 
bovenstaande notitie opnieuw aan de 
orde komen.
14 juli. Naar aanleiding van de noti
tie van V.d. Arend besluit de OC de 
korte stages te laten vervallen. Bij het 
nemen van dit besluit zijn géén stu
denten aanwezig (het is vakantie, 
maar niet voor de OC).
20 oktober. Notitie over instelling 
van een subcommissie van de OC, de 
stagecommissie, waarop de hele pro
blematiek zal worden afgewenteld.
28 oktober. Brief van het Medisch 
Regionaal Centrum aan het College 
van Bestuur. Stages blijken een grote 
druk uit te oefenen op de instellingen 
in de regio. De werkgroepen van het 
MRC (de echelons) adviseren in de 
eerste plaats kortdurende veldbezoe
ken te vervangen door reportages op 
audiovisueel gebied, ten tweede om de 
langere stages beter te begeleiden, en 
ten derde stellen zij 'dat het noodza
kelijk wordt geacht dat de organisatie 
van de stages voor de beide faculteiten 
beter wordt begeleid vanuit de RL 
dan tot nu toe bij de stages van de 
Medische Faculteit het geval was. ’ 
(Sic!). De problematiek blijkt dus ook 
— en misschien zelfs vooral! — de 
MF te raken.
12 november. Notitie van Boots aan 
Hensen (stagecoördinator), Leunissen 
(secretaris AF) en Dubois (voorzitter 
stagecommissie) over het vervallen 
van de 'korte stages'.
19 november. Eerste conceptbrief 
van Boots aan de studenten (niet ver
zonden).
17 december. Brief van Boots dat 
alle stages in het eerste jaar zijn afge- 
schaft, met als argument de brief van 
het MRC (let U even op de data 14-7 
en 28-10?). 

opgeleverd wat studenten ervan ver
wachtten, maar met name de bezoeken 
aan zwakzinnigeninrichtingen en bejaar
den werden erg gewaardeerd.
De belangrijkste factor voor het stuklo
pen van de kortdurende praktijkoriënta
ties is volgens vele studenten de slechte 
organisatie. Pas op zeer korte termijn 
hoorde men soms waar er stage zou wor
den gelopen.
Ook de integratie van de oriëntatiebe- 
zoeken in de betreffende blokken liet 
nog wel eens te wensen over: ’Ik heb 
daar een dag door de gangen gewandeld, 
erg veel heb ik niet geleerd hoor.’ 
Studenten zien belangstellend uit naar 
de geboden alternatieven. Zullen die een 
volwaardige vervanging zijn?
EdL

Studentenzaken 
wordt
aparte dienst
Op aanraden van een hiervoor in het le
ven geroepen werkgroep heeft het Colle
ge van Bestuur (CvB) besloten om de 
dienst Studentenbelangen en haar on
derafdeling Studentenadministratie los 
te koppelen van de dienst Personeelsza
ken, waardoor de naam dan ook veran
dert in dienst Studentenzaken.

Voor deze ontkoppeling zijn twee hoofd
oorzaken aan te geven: de integratie van 
studenten en medewerkers in één dienst 
blijkt niet werkzaam te zijn, en door het 
samengaan kwamen organisatorische 
problemen te vaak voor.
In het CvB besluit, dat genomen werd 
aan de hand van een rapport van ge
noemde werkgroep worden de conse
quenties vermeld voor verschillende 
deelgebieden in het universitaire leven. 
Deze zijn:
Studentenhuisvesting: De Stichting Stu
dentenhuisvesting Maastricht (SSHM) 
neemt de verantwoordelijkheid voor de 
huisvesting van studenten op zich. Dit 
orgaan werkt samen met de RL en de 
HBO’s in verband met gegevens over wo
ningzoekende studenten en krijgt huis
vesting, mankracht en financiën van de 
RL. Het orgaan pleegt overleg met de ge
meente en de woningbouwverenigingen. 
Lichamelijke Vorming en Sport (LV & 
S): De taak blijft hetzelfde als hij was, 
waarbij het in vergelijking met andere 
studentensteden - geringe - voorzieningen
pakket zeker gehandhaafd dient te blij
ven, ondanks het stijgend aantal studen-

(vervolg op pagina 12)



Sociale gezondheidkunde, 
een keerpunt?
(Van Voorlichting)

Het is 26 oktober 1979. In een overvolle 
Staarzaal vindt een eerste voorlichtings
dag plaats over de nieuwe studierichting 
Sociale Gezondheidkunde, die in sep
tember 1980 aan de RL van start zal 
gaan. Zo’n 1600 belangstellenden heb
ben laten weten deze informatiebijeen
komst te willen bijwonen. Onder hen een 
groot aantal mensen uit ’het veld’, art
sen, verpleegkundigen, maatschappelijk 
werkers, bestuurs- en direktieleden van 
gezondheidsinstellingen, die de verrich
tingen van de Werkgroep Algemene Fa
culteit tot dan toe bij voortduring en met 
een kritisch oog hebben gadegeslagen. 
Tijdens het eerste, plenaire, gedeelte van 
het programma geeft Wijnand Wijnen, 
bouwdekaan van de Algemene Faculteit, 
een uiteenzetting van het begrip Sociale 
Gezondheidkunde. Na een A V-presenta- 
tie over het 'Maastrichtse’ onderwijs
systeem en een aantal praktische gege
vens ten behoeve van de aankomende 
studenten volgt het tweede programma
onderdeel. Het is de bedoeling, dat de 
aanwezigen nu zelf op informatie uit
gaan. In de foyer is voor dat doel een in- 
fomatiemarkt ingericht. Netjes naast el
kaar staan 3 tafeltjes, voorzien van de 
bordjes 'Beleid en Beheer van Gezond
heidsvoorzieningen ', 'Gezondheidvoor- 
lichting en -Opvoeding’ en 'Verplegings
wetenschap ’ en bemand door RL mede
werkers. Daar kunnen de aanwezigen te
recht voor ’gerichte vragen over de 3 af
studeerrichtingen ’, zo vermeldt het pro
gramma. In de loop van de happening 
en naar aanleiding van een lichte ver
wondering onder de deelnemers, realise
ren de inrichters zich dat nagelaten is 
voor de presentatie van Sociale Gezond
heidkunde een aparte plek in te richten.

Inmiddels leven we ruim twee jaar later 
en binnen de Algemene Faculteit heeft 
men niet stilgezeten.
In september 1980 is het onderwijs in de 
Sociale Gezondheidkunde gestart, geba
seerd op voorlopige doelstellingen, die 
voor de propedeuse geformuleerd zijn. 
Op dat moment is er nog niet één kroon
docent in de vakgebieden van Sociale 
Gezondheidkunde benoemd. Voor de 
vormgeving van het onderwijs wordt 
aangehaakt aan de onderwijsprincipes 
en -methoden, die in de faculteit der Ge
neeskunde al zes jaar lang worden ge
hanteerd.

Doelstellingen
Intussen hebben de meeste kroondocen
ten Sociale Gezondheidkunde in de loop 
van 1981 hun intrede gedaan. Reden 
voor het FB om zich samen met de nieuw 
aangekomenen eens te bezinnen op de 
onderwijsdoelstellingen voor Sociale Ge
zondheidkunde. Begin december ver
trekt het gezelschap naar het gelderse 
Renkum voor een bestuursberaad. Daar 
is m.b.t. de doelstellingen Sociale Ge
zondheidkunde en de relatie tot de af
zonderlijke afstudeerrichtingen een 
voorstel geformuleerd. Er is ook gespro
ken over de hoofdlijnen voor het weten
schappelijk onderzoek.
Tenslotte zijn er de bezwaren besproken, 
die bij stafleden en docenten leven over 
de opzet van het curriculum, zoals dat 
inmiddels vorm heeft gekregen. Daarbij 
is de wens naar voren gekomen om — 
zonder afbreuk te doen aan de uitgangs
punten van zelfwerkzaamheid en pro- 
bleemoriëntatie — meer ruimte te schep
pen voor het aanbieden van een grotere 
variëteit van onderwijsvormen, die opti
maal aansluiten bij het kennisgebied van 
Sociale Gezondheidkunde. Als sugges
ties worden genoemd: werkcolleges, 
voordrachten (mini-colleges?) thema- 
groepen en dergelijke.

Hoorzitting
Hoe denkt de facultaire gemeenschap — 
docenten en studenten — over doelstel
lingen en vorm van het curriculum?
Om op deze vraag een antwoord te krij
gen organiseert de onderwijscommissie 
op 6 januari een hoorzitting. In een roy
aal gevulde aula worden wensen, die er 
leven ten aanzien van de onderwijsdoel
stellingen voor Sociale Gezondheidkun
de, de vormgeving van het onderwijs en 
de relatie tussen deze twee grootheden 
naar voren gebracht. Als eerste spreker 
licht Hans Philipsen de voorstellen toe, 
die tijdens het bestuursberaad zijn ont
wikkeld. Voorstellen die, zoals hij bena
drukt, na verder te zijn uitgewerkt ter 
besluitvorming in de WUB-se kanalen 
worden geleid. Echter, beslissingen moe
ten met voortvarendheid genomen wor
den. De tijd dringt. Vóór april moeten er 
definitieve voorstellen aan de faculteits
raad zijn voorgelegd, wil men niet nog 
een jaar voortgaan op de oude weg, die 
inmiddels wel enige kritiek heeft ont
moet. Kritiek, die wat de onderwijsvorm 
betreft, betrekking heeft op het contact 

student/docent, op de onduidelijke 
plaats van de tutor (die al dan niet in- 
houdsdeskundig moet zijn), op de kwali
teit van het studiemateriaal, in het bij
zonder de casussen, die in de blokboe
ken zijn verwerkt op het gebrek aan af
stemming tussen de blokken, de geringe 
mankracht aan wetenschappelijk mede
werkers, de vaardigheidstrainingen en 
de dissatisfactie die sommige docenten 
in dit systeem ervaren.
Herbezinning op de onderwijsvorm in 
aansluiting op de doelstellingen is nood
zakelijk, hierbij rekening houdend met 
de beperkte toebedeling van mankracht 
en middelen.
Concluderend geeft Philipsen de sug
gesties vanuit het bestuursberaad als 
volgt weer:
— over Sociale Gezondheidkunde:
Er is één geïntegreerd studieprogramma. 
Binnen dit programma kan de individu
ele student door een juiste pakketkeuze 
te maken en door aan een aantal door de 
studieleiding opgelegde eisen te voldoen 
zich uiteindelijk in één der afstudeer
richtingen gespecialiseerd achten.
— Met betrekking tot de opbouw van 
het curriculum te komen tot een opzet 
waarin naast elkaar voorkomen: blok
ken, stages, keuze-onderwijs, maar ook 
andere vormen van kennisoverdracht als 
werkcolleges, voordrachten en thema- 
groepen.

Studievereniging
Agora, de studievereniging van de Alge
mene Faculteit, heeft na Renkum ook 
niet stilgezeten. Zij presenteert bij mon
de van enkele van haar leden een aantal 
uiteenlopende visies op Sociale Gezond
heidkunde. Een keuze wordt ter plaatse 
gemaakt. Centraal staat de vraag: 
is Sociale Gezondheidkunde de som van 
de min of meer zelfstandig levende afstu
deerrichtingen, of is er één geïntegreerd 
begrip Sociale Gezondheidkunde, waar
binnen specialisaties mogelijk zijn? 
(Zegslieden van Agora spreken overigens 
een lichte voorkeur uit voor de laatste 
mogelijkheid. Die zelfde zegslieden ach
ten tijdsdruk en gebrek aan mankracht 
en middelen oneigenlijke argumenten 
om beslissingen erdoor te jagen.

Discussie
Tijdens de discussie gaan reakties vanuit 
de zaal eveneens in de richting van een 
sterke afwijzing van het argument tijds
druk. Er wordt gepleit voor een schrifte
lijke enquête onder studenten om ook 
hun mening bij de voorstellen te betrek
ken. (Via een open vraag in de onder- 
wijsagenda zijn studenten en docenten 
intussen verzocht meningen en voorstel-

(vervolg op pag. 10)



Open Universiteit: 
op je sloffen naar een 
akademisch diploma?
In een tijd, waarin het spookbeeld weer opdoemt van de akademikus die zijn kost 
moet verdienen ais trambestuurder, doet het deugd te horen dat vanaf 1984 elke 
trambestuurder in staat gesteld wordt een akademische opleiding te volgen. Want 
om te worden toegelaten tot de Open Universiteit hoefje geen VWO-diploma te 
laten zien of een colloquium doctum af te leggen. Het enige waarnaar gevraagd 
wordt bij de inschrijving is de leeftijd. Wie nog geen achttien jaar is wordt niet 
toegelaten. Maar wat de Open Universiteit pas echt open maakt is dat alle 
natuurlijke hindernissen als leeftijd, woonplaats of beschikbaarheid in verband met 
werk of gezinsleven zijn weggenomen.

Sinds de jaren zestig is de toegang tot het wetenschappelijk onderwijs er heel wat 
gemakkelijker op geworden, maar aan één gegeven is weinig veranderd: studeren 
aan een universiteit doe je na de middelbare school met de bedoeling je te laten 
opleiden voor een goed beroep. Daarvoor kies je een studierichting en leg je je vast 
om binnen een bepaalde tijd een bepaald vakkenpakket in je op te nemen. Wie 
dat er niet voor over heeft, kan zijn verzuim later praktisch niet meer goed maken. 
Een student aan de Open Universiteit kiest daarentegen zijn eigen vakkenpakket, 
dat al dan niet tot een diploma leidt, hij bepaalt zijn eigen studietempo en de 
plaats waar hij studeert. Want de berg komt naar Mozes: het studiemateriaal, dat 
volgens de nieuwste onderwijskundige inzichten is samengesteld, komt via de meest 
geavanceerde technieken zó de huiskamer binnen. Wat let iemand nog een 
akademische studie te volgen?

De grote droom van de gelijke kansen lijkt zijn verwezenlijking te naderen in de 
hogere regionen van het onderwijs, waar 25 jaar geleden studentencorpora en 
Latijn sprekende professoren de dienst uitmaakten. Toch zal het soort foto’s uit de 
Engelse kranten, waarop een 60-jarige mijnwerker glunderend zijn doktoraalbul 
laat zien, niet snel in de Nederlandse kranten verschijnen. Niet alleen omdat 
Nederland geen mijnwerkers meer heeft (anders had de Open Universiteit ook niet 
in Heerlen gestaan), maar vooral omdat de formele openheid haar praktische 
beperkingen kent. Want hoe goed de kursussen ook samengesteld en 
gepresenteerd mogen worden, er zullen altijd behoorlijk ontwikkelde intellektuele 
kapaciteiten vereist blijven om de studie met goed gevolg te kunnen doorlopen. ’Bij 
de ontwikkeling van de kursussen wordt als uitgangspunt genomen dat de 
studenten ten minste beschikken over de kennis van HAVO of MBO, voorzover de 
op deze scholen verworven kennis van belang is voor de kursussen’, staat in het 
voorlichtingsboekje van de Open Universiteit te lezen. Dus geen titel voor de 
trambestuurder of de ex-mynwerker; de edukatieve kloof wordt alleen maar groter, 
wordt zelfs beweerd . . .

Leibbrandt

De Open Universiteit zal twee verschil
lende types studenten aantrekken: het 
ene type dat na de middelbare schoolop
leiding, al dan niet bekroond met een ge
tuigschrift, het afstandonderwijs met al 
zijn gemakken verkiest boven het ge
bruikelijke dagonderwijs met al zijn on
gemakken, en het andere type, datvroeger 
om wat voor reden dan ook zijn kans 
voorbij heeft laten gaan. Mr. dr. G. 
Leibbrandt, sinds november vorig jaar in 
funktie als de eerste voorzitter van het

College van Bestuur van de Open Uni
versiteit en voordien directeur-generaal 
voor het Wetenschappelijk Onderwijs op 
het ministerie, bevestigt volmondig dat 
de Open Universiteit er vooral is voor de 
tweede kategorie: ’Er is geen uitgebreid 
onderzoek naar de toekomstige clientele 
gedaan, maar op grond van ervaringen 
in het buitenland verwachten wij vooral 
studenten die op latere leeftijd de be
hoefte voelen om te gaan studeren. Ik 
denk dat die groep voor minstens de

helft uit vrouwen zal bestaan’. Voor het 
schrijven van de kursussen is het onmo
gelijk een modale student te ontwerpen. 
Daarvoor is de groep waarop wordt ge
mikt te veelzijdig van samenstelling en 
bovendien wil de Open Universiteit niet 
zoals het dagonderwijs de mensen alleen 
maar tot een diploma opleiden. Leib
brandt: ’Het systeem dat ons voor ogen 
staat is zo flexibel, dat je alle mogelijke 
kategorieën tegelijk kunt bedienen. Het 
programma wordt opgebouwd uit modu
len, afzonderlijke kursussen, die in ver
schillende kombinaties gebruikt kunnen 
worden. Je kunt een basispakket kiezen 
dat vereist is voor een examen, maar 
daarnaast is het ook mogelijk kursussen 
te kiezen zonder dat je examenambities 
koestert. ’

Vooropleiding
Ook prof. dr. R.A. de Moor, de Tilburg- 
se hoogleraar in de organisatiesociologie, 
die op verzoek van van Kemenade de 
blauwdruk voor de Open Universiteit 
ontworpen heeft en nu voorzitter is van 
de Stichtingsraad, ziet de tweede kans- 
kategorie als veruit de belangrijkste 
groep waarop de kursussen moeten mik
ken: ’Je kunt wel vragen dat iedereen 
over een bepaalde vooropleiding be
schikt, maar dat doet de gewone univer
siteit al. De Open Universiteit moet pri
mair oog hebben voor de mensen met 
goede intellektuele kwaliteiten die in het 
verleden gewoon niet de kans hebben ge
had om Hoger Onderwijs te volgen en 
die geen studieroutine hebben die te ver
gelijken is met die van normale VWO-en



HAVO-abituriënten.’ Tijdens de aan
loopperiode zal voortdurend onderzocht 
worden of het aangeboden materiaal 
beantwoordt aan de wensen en kapaci- 
teiten van de afnemers. Hoezeer het suc
ces van de instelling daarvan afhangt be
wijzen de negatieve ervaringen met het 
Open School-projekt en de positieve er
varingen met de Engelse Open Universi- 
teit, hét grote voorbeeld voor Nederland 
en vele andere landen. Leibbrandt: ’De 
Open Universiteit is op zich een bewezen 
goed systeem, kijk maar naar Engeland 
en Duitsland. Het matige succes van an
dere systemen van schriftelijk Hoger On
derwijs is voor ons niet maatgevend. Nie
mand heeft een systematisch doordacht 
stelsel zoals wij dat ontwerpen met onze 
onderwijs- en mediakundigen, en dat 
vooral gericht is op een hoge kwaliteit en 
effektiviteit. Er komt hier in Heerlen een 
grote koncentratie van specifieke know
how.’

WO-HBO geïntegreerd
Het legertje deskundigen dat in Heerlen 
aan de slag gaat (de volgroeide instelling 
zal ongeveer 450 werknemers tellen) zal 
zich vooral bezighouden met de presen

ce Moor

tatie van het lesmateriaal. De inhouds- 
deskundigen worden geleend van de ge
wone instellingen van Hoger Beroeps- en 
Wetenschappelijk Onderwijs. Volgens 
Leibbrandt en de Moor kan dat een inte
ressante konfrontatie van verschillende 
visies op onderwijs opleveren. Vooral de 
Moor gaat dat ter harte. Hij staat im

mers bekend als een fervent tegenstan
der van de manier waarop universiteiten 
omspringen met hun talenten in de dub
bele betekenis van het woord. Veel van 
de ideëen die de Commissie Ontwikke
ling Hoger Onderwijs, waarvan de Moor 
ook voorzitter was, heeft ontwikkeld, 
worden bij de Open Universiteit in prak
tijk gebracht. Het belangrijkste ken
merk is dat HBO en WO geïntegreerd 
worden. Wie studeert om een beroep te 
leren kiest een praktijk-gericht pakket, 
wie meer belang stelt in wetenschapsbe
oefening, kiest een theoretisch georiën
teerd pakket. Voor de praktisch gerichte 
kursussen zullen ook mensen uit de 
praktijk ingeschakeld worden. Op die 
manier denkt men behalve de geschatte 
20.000 diplomastudenten nog eens 
10.000 'losse kursisten’ te trekken.
Van de kwaliteit en de effektiviteit zal 
grotendeels afhangen wie zich tot de 
Open Universiteit aangetrokken voelt. 
Afstandonderwijs heeft immers een gro
te handicap: de student en de docent 
hebben weinig persoonlijk kontakt en 
van de student wordt een groot doorzet
tingsvermogen verlangd, zeker als hij 
overdag andere bezigheden heeft. De on
derwijs- en mediadeskundigen die zich 
in Heerlen komen vestigen zullen dan 
ook gebruik maken van de allernieuwste 
inzichten op het terrein van kennisover
dracht en de nieuwste audio-visuele mo
gelijkheden. Het Maastrichtse onder
wijssysteem, gebaseerd op zelfstudie en 
probleemgestuurd onderwijs, zal daarbij 
volgens Leibbrandt een dankbare bron 
van inspiratie zijn. Hij erkent dat het erg 
moeilijk zal blijken voldoende geschikte 
deskundigheidheid te vinden. ’De ko
mende tijd moeten we ons vooral op een 

goede selektie van kandidaten koncen- 
treren. En in de aanloopperiode zal er 
veel training van de nieuwe mensen no
dig zijn. ’

V ol wasseneneducatie
Voor de persoonlijke kontakten tussen 
docent en student komen er 24 studiebe- 
geleidingscentra’, zodanig over het land 
verspreid, dat niemand er verder dan 25 
kilometer vandaan woont. Dat deze cen
tra veelal bij reguliere HBO- en WO-in- 
stellingen zullen worden ondergebracht, 
is een doorn in het oog van de Advies
groep Volwassenen-educatie. De advies
groep vreest dat de drempel tot het Ho
ger Onderwijs gehandhaafd blijft en los 
komt te staan van het bestaande stelsel 
van volwassenen-educatie. De studiecen
tra zouden moeten worden onderge
bracht bij educatieve centra, in te rich
ten in bijvoorbeeld buurthuizen of lagere 
schoolgebouwen.
De Harmonisatieraad Welzijnsbeleid is 
zelfs bang dat de Open Universiteit de 
educatieve kloof tussen bevolkingsgroe
pen nog groter maakt als zij te zeer aan
sluit bij de bestaande universiteiten. De 
band met het stelsel van volwassenene
ducatie zou strakker aangehaald moeten 
worden. Wellicht beantwoordt minister 
van Kemenade die wens aan het einde 
van dit jaar als hij komt met een ont- 
werp-kaderwet voor de volwassenenedu
catie.

J.H.



Taal- en spraakproblemen 
bij kinderen
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Taal en spraak zyn voor de onderlinge 
relatie tussen de mensen van groot 
belang: ze zijn het belangrijkste middel 
van contact. Storingen in de taal- en 
spraakontwikkeling van kinderen 
leveren dan ook een aanzienlijke 
handicap op. Taalontwikkeling van het 
kind is bovendien geen op zichzelf 
staand verschijnsel, maar hangt samen 
met en heeft invloed op zyn 
verstandelijke, sociaal-emotionele en 
sensomotorische ontwikkeling.

Aan het woord is prof. dr. E. Marres, 
hoogleraar keel-, neus- en oorheelkunde 
aan de RL. Hij sprak op 22 januari een 
rede uit ter gelegenheid van de aanvaar
ding van het hoogleraarsambt: de inau
gurale rede.
Marres was daarmee de eerste hoogle
raar aan deze instelling die een dergelij
ke rede hield, titel: ’Het taal- en spraak - 
gestoorde kind’.
De taal is onderhevig aan vier regelsyste
men. In de eerste vijf levensjaren leert 
het kind deze systemen afzonderlijk en 
in samenhang te beheersen. Deze ont
wikkeling verloopt in drie fasen. In de 
eerste fase, tot ongeveer 1 jaar, maakt 
het kind een begin met het beheersen 
van het eerste regelsysteem, het onder
scheiden van klanken: de fonologie. In 
de tweede fase, van 1 tot 3 jaar, worden 

de taal en spraak uitgebouwd en aange
vuld met het tweede systeem, het ver
band leggen tussen dingen en bijbeho
rende woorden: de semantiek. De derde 
fase, van 3 tot 5 jaar, wordt tenslotte be
nut om de beginselen van de twee andere 
regelsystemen, syntaxis en morfologie 
(verbuigingen, vervoegingen) uit te bou
wen en aan te vullen.
Aan een mogelijke stoornis in de 
spraakontwikkeling moet gedacht wor
den als een kind van twee jaar nog niets 
zegt, een kind van drie geen woordcom
binaties maakt of een kind van vier nog 
overstaanbaar is voor een vreemde. De 
problemen kunnen liggen op het gebied 
van één of enkele van de regelsystemen. 
De ontwikkeling van de taal is een zeer 
complex gebeuren en voor het misgaan 
ervan zijn vele oorzaken.
Vijf procent van de kinderen blijkt taai
en spraakproblemen te hebben. Voor 
het onderkennen en het oplossen ervan 
bestaan nog geen vanzelfsprekende en 
pasklare oplossingen. Voor het onder
kennen zijn echter wel goede testmetho
den voorhanden, maar het kost tijd om 
deze testen op de bestaande consultatie
bureaus bij alle kinderen af te nemen. 
Het oplossen van het probleem geschiedt 
op dit moment nog door een te gevarieer
de groep hulpverleners: naast de hui
sarts de kinderarts, de keel-, neus-en 

oorarts, de neuroloog, de psycholoog, de 
pedagoog en de logopedist, met daar
naast nog audiologische en logopedische 
centra.
Een verwijzing voor onderzoek van een 
taal- en spraakgestoord kind gebeurt 
daardoor vaak niet juist, waardoor ver
traging optreedt in de behandeling. Tus
sen de diverse disciplines bestaat nog ge
regeld onvoldoende samenwerking.
Het kind moet echter het middelpunt 
blijven van de behandeling, en niet het 
beroep waarmee het in aanraking komt. 
Het gebeurt nog te vaak dat een kind dat 
bv. slechthorend is ten onrechte behan
deld wordt door een logopedist, of dat 
een keel-, neus- en oorarts een kind in 
behandeling geeft dat ook baat zou vin
den bij een behandeling in de psychoso
ciale sfeer.
Om de behandeling van taal- en spraak- 
gestoorde kinderen te verbeteren pleit 
prof. Marres daarom voor de oprichting 
van gecombineerde audiologische en lo
gopedische centra, 'speech- and hearing 
centres’ naar Amerikaans model waarin 
ieder van de bovengenoemde disciplines 
een bijdrage aan de behandeling van het 
kind kan geven en een intensieve en 
nauwkeurige samenwerking kan worden 
gegarandeerd.
Dienst Voorlichting
J.L.-R.

Sociale Gezondheidkunde
(vervolg van pagina 7)

len over vorm en inhoud van het curricu
lum Sociale Gezondheidkunde te formu
leren).

Tenslotte
Jan Boots, die als voorzitter van de on
derwijscommissie drukke dagen maakt, 
stelt duidelijk dat het uiteindelijk 
bestuur, kroondocenten en capaciteits
groepen zijn, die de verantwoordelijk
heid dragen voor de inhoud van het on
derwijs. In de wordingsgeschiedenis van 
Sociale Gezondheidkunde is nü het mo
ment aangebroken waarop duidelijke 
voorstellen over de onderwijsdoelstellin
gen geformuleerd moeten worden. Het is 
aan de faculteitsraad, als democratische 
vertegenwoordiging van de facultaire ge
meenschap en hoogste bestuursorgaan, 
om over deze voorstellen te beslissen. 

De stellingname van het bestuursberaad 
om te kiezen voor één centrale studie So
ciale Gezondheidkunde, waarin afstu
deervarianten verwerkt worden, bete
kent een stap vooruit in de wordingsge
schiedenis. En hoe de uiteindelijke 
vormgeving van het onderwijs ook 
wordt, er mag aldus Boots niet getornd 
worden aan de uitgangspunten van zelf
werkzaamheid en probleemoriëntatie. 
Bij de uitwerking van deze principes is 
flexibiliteit evenwel onontbeerlijk. In dit 
verband verwijst hij naar de rede van 
Wijnand Wijnen tijdens de afgelopen 
Dies Natalis, waarin de noodzaak van 
flexibiliteit, differentiatie en individuali
sering bij vormgeving en inrichting van 
het hoger onderwijs wordt onderstreept. 
Een onderwijsprogramma, dat inhoude
lijk en qua werkwijze afgestemd wordt 
op situatie en kenmerken van de indivi
duele student en dat sterke nadruk legt 
op vrijheid van leerstofkeuze en zelf

werkzaamheid (Wijnen citeert De Mi
randa) lijkt volledig aan te sluiten op de 
keuze die in Renkum werd voorgestaan: 
’In het onderwijs Sociale Gezondheid
kunde zou één pakket van onderwijs
middelen kunnen worden aangeboden, 
waaruit de student de voor hem gewenste 
en noodzakelijke opties maakt. Deze 
moeten onder meer berusten op de per 
afstudeerrichting door de faculteit 
gespecificeerde eisen’.

Tenslotte nog een hartekreet van docent- 
zijde: het onderwijssysteem moet zó zijn 
opgezet, dat niet alleen studenten, maar 
ook docenten erdoor gemotiveerd zijn en 
blijven.

M.S.
Dienst Voorlichting



Ontwikkelingsplan vastgesteld
Sinds 17 december ’81 heeft de RL een 
officieel Ontwikkelingsplan voor de 
jaren 1980-1990. Het geeft aan langs 
welke lijnen de universiteit zich in die 
periode wil ontwikkelen. Het is 
opgesteld door een commissie onder 
voorzitterschap van W. Wijnen. Op 
basis van dit plan zal overleg worden 
gevoerd in een werkgroep waarin het 
ministerie van O en W en de RL 
zitting hebben. Deze werkgroep zal 
zich de komende tijd met de uitbouw 
gaan bezighouden.
Het ontwikkelingsplan circuleert al sinds 
juni in concept in de instelling en daar
buiten. Het voorziet in drie clusters van 
opleidingen:
— Gezondheidswetenschappen (genees
kunde, sociale gezondheidkunde, licha
melijke opvoeding);
— Juridisch-economisch cluster (rech
ten, economie, beleidsmedewerker);
— Educatie- en informatiegerichte we
tenschappen (sociale en culturele aspec
ten van informatie, volwasseneneduca
tie, wijsbegeerte).
In elk van die drie clusters worden twee
de fase-opleidingen voorzien. Behalve 
aan programma’s die direct aansluiten 
op de eigen eerste fase-opleidingen 
wordt hier ook gedacht aan gespeciali
seerde instituten die onderzoek doen en 
die naarnaast een beperkt aantal studen
ten gelegenheid bieden tot verdere be
kwaming op het gebied van bijv, revali
datie, sport en gezondheid etc. (zie ook 
Observant 1981, 9, pag. 6).
De Universiteitsraad heeft het plan op 
17 december in een ook op de publieke 
tribune goed bezochte vergadering vast
gesteld. Zoals te verwachten viel ging dat 
bepaald niet als een haar door de boter. 
Wijnen, die namens het CvB als woord
voerder optrad, had al zijn overredings
kracht en spreektalent nodig om het 
zonder al te veel averij door de Raad te 
loodsen. Eerder hadden de beide facul
teiten zich al kritisch uitgelaten over on
derdelen van het plan. Volgens een aan
tal raadsleden was die kritiek door de 
ontwikkelingscommissie onvoldoende 
ernstig genomen.

Grondbeginselen
Het plan opent met een paragraaf 
’Grondbeginselen’. Daarin wordt gepro
beerd voor de komende jaren de aanslui
ting met de Basisfilosofie 1972 veilig te 
stellen. Deze paragraaf oogstte van ver
schillende kanten kritiek. Wijnen noem
de het wat ’onbehaaglijk’ dat die kritiek 
zo tegenstrijdig is. Sommigen vinden dat 
de Basisfilosofie ’72 te veel wordt losgela
ten, anderen oordelen dat de commissie 

te strak aan die Basisfilosofie vasthoudt. 
De Commissie Onderwijs en Weten
schappen was van oordeel, dat een para
graaf over de grondbeginselen pas kan 
worden opgesteld, als de Basisfilosofie 
zal zijn bijgesteld op grond van het pro
ject Evaluatie RL.
De Raad is de Commissie O en W in de
ze gevolgd: de paragraaf ’Grondbeginse
len’ is in het nu vastgestelde plan niet 
opgenomen. Nieuw in te stellen studie
richtingen en faculteiten dienen ’voorals
nog’ gebaseerd te zijn op de Basisfiloso
fie ’72. Afwijkingen hiervan moeten dui
delijk en gemotiveerd worden aangege
ven.
Sport en Gezondheid teruggefloten
Ook was de Raad in meerderheid van 
mening dat de tweede fase-opleiding 
Sport en Gezondheid nog onvoldoende 
was uitgewerkt om in deze vorm deel van 
het Ontwikkelingsplan te kunnen uitma
ken. Als te zijner tijd een goed voorbe
reid plan hiertoe in de U-Raad is ge
weest, kan zo’n studierichting nog altijd 
in het Ontwikkelingsplan worden opge
nomen. In dat verband is nog gesteld, 
dat dit plan niet gezien moet worden als 
een definitief en immobiel stuk. Het zal 
de komende jaren, afhankelijk van de 
omstandigheden en ontwikkelingen tel
kens bijgesteld moeten worden.

Modieuze nieuwvormingen
Ongewoon fel in zijn kritiek was het 
raadslid C. Schroër, die zich daarbij in 
hoofdzaak baseerde op het aan de 
Raadsleden uitgereikte standpunt van 
de capaciteitsgroep Medische Sociologie. 
Volgens Schroër heeft de Ontwikkelings
commissie de uitbreiding van de RL 
vooral gezocht in de richting van goed
kope en modieuze nieuwvormingen. 
Hierdoor komt de RL geïsoleerd te staan 
van de andere universiteiten: wat hier is, 
is daar niet en omgekeerd. Een gemeen
schappelijke basis van wetenschappen 
ontbreekt. In de plaats van het derde 
cluster van educatie- en informatie
gerichte wetenschappen had beter geko
zen kunnen worden voor een volwaardi
ge faculteit pedagogiek. Zaken als vol
wasseneneducatie en sociaal/culturele 
aspecten van communicatie zouden dan 
binnen zo’n faculteit speciaal aandachts
veld of onderzoeksproject kunnen zijn. 
Als zelfstandige studierichting zijn ze te 
smal.
Wijnen — die nu en dan ietwat geïrri
teerd was door de agressieve wijze 
waarop Schroër zijn kritiek presenteerde 
— was het met dat laatste volstrekt on
eens. In de Verenigde Staten zijn hele 
wetenschappelijke verenigingen werk

zaam op het gebied van de volwassenen
educatie ontstaan. Zo zal ook t.a.v. 
sociaal/culturele aspecten van informa
tie de behoefte toenemen. Er vindt vrij
wel per dag een onvoorstelbare groei van 
de informatietoevoer plaats. Nog on
langs is een plan voor bekabeling van 
heel Zuid Limburg gepresenteerd, waar
van de gevolgen nog niet zijn in te schat
ten. Wie deze ontwikkelingen onder
schat ontbreekt het aan gevoeligheid 
voor de behoeften van morgen.
Tot nu toe hebben over zaken als volwas
seneneducatie en over de informatie
maatschappij disciplines als andragolo
gie, opvoedkunde, onderwijskunde e.d. 
het een en ander gezegd. Daarbij is 
steeds als probleem ervaren, dat dergelij
ke bijdragen vanuit duidelijk afgebaken
de moederdisciplines altijd een te speci
fieke kleuring hebben.
Schroër bleek door het betoog van Wij
nen maar ten dele overtuigd en stelde de 
Raad voor de opleidingen voor beleids
medewerkers, volwasseneneducatie en 
sociaal/culturele aspecten van informa
tie uit het Ontwikkelingsplan te schrap
pen. Ook wil hij de Raad uitdrukkelijk 
laten uitspreken, dat de Ontwikkelings
commissie zou ingaan op de van verschil
lende kanten gehoorde wens, een cluster 
van bêta-studierichtingen te ontwikke
len.
De Raad heeft deze voorstellen niet over
genomen en heeft het Ontwikke
lingsplan vastgesteld, zonder de eerste 
paragraaf en zonder ’Sport en Gezond
heid’. Wel heeft de Raad nog gevraagd 
in het plan een organisatie-paragraaf op 
te nemen. Daarin moet onder meer wor
den ingegaan op de vraag, welke gevol
gen het instellen van nieuwe studierich
tingen en faculteiten heeft voor de Alge
mene Diensten.
Verder heeft de Raad unaniem uit
gesproken dat nieuwe studierichtingen 
alleen ingesteld kunnen worden als de 
overheid er voldoende middelen voor 
geeft. Ook moet met het departement 
overlegd worden over het toekennen van 
tenminste negen extra formatieplaatsen 
aan de RL, om aan de verdere ontwikke
ling te werken. Als daarvoor geen extra 
middelen beschikbaar komen moeten ze 
intern op andere wijze worden vrijge
maakt.
Tenslotte heeft de Raad zich uitdrukke
lijk aangesloten bij de van veel kanten 
geuite waardering voor het werk van de 
Ontwikkelingscommissie en in het bij
zonder van haar voorzitter W. Wijnen. 
Deze was er kennelijk over voldaan, dat 
het Ontwikkelingsplan nog kon worden 
vastgesteld in de laatste vergadering van 
de Raad die hij als Rector Magnificus 
bij woon de.
Dienst Voorlichting J.O.
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Studentenzaken
(vervolg van pagina 6)

ten. De prijs van de sportkaart moet om
hoog tenzij de HBO’s er aan mee gaan 
betalen. De nieuwe dienst studentenza
ken moet bekijken in hoeverre de HBO’s 
willen en kunnen meewerken en meebe
talen aan de verwezenlijking van het pro
gramma LV&S. De HBO’s zullen, als ze 
meewerken, ook een vertegenwoordiging 
in de gebruikersraad krijgen, die de 
nieuwe dienst van advies moet dienen 
aangaande de opzet en ontwikkeling van 
het programma LV&S, en eventuele 
klachten bespreekbaar moet maken.
Culturele en Maatschappelijke Vorming: 
Tot nu toe zijn er op dit gebied de stich
ting Studium Generale, de studentenver
enigingen en de dienst Personeelszaken. 
De dienst Personeelsbelangen verliest de 
taak van culturele en maatschappelijke 
vorming voorzover het studenten betreft. 
Het Studium Generale blijft een aanvul
ling op het onderwijspakket geven. De 
studentenverenigingen blijven auto
noom, wel moeten ze als ze subsidie van 
de RL willen, een subsidieaanvraag in
dienen gebaseerd op het beleidsplan met 
betrekking tot culturele en maatschap
pelijke vorming voor de komende loop
tijd van de subsidie. De taak van de 
nieuwe dienst is het begeleiden van voor
noemde twee instellingen, het peilen van 
de behoefte aan culturele en maatschap
pelijke vorming onder de studenten, het 
voldoen hieraan in samenwerking met 
het Creatief Centrum Maastricht, en het 
opstellen van een jaarprogram met Stu
dium Generale en de Studentenvereni
gingen, wat uitgevoerd moet worden 
door de studentenverenigingen, Studium 
Generale en de bestaande regionale in
stellingen. Het CvB verwacht over deze 
problematiek een beleidsplan van de 
dienst in oprichting.
Studentenbegeleiding: Problemen van 
de student moeten bemerkt en opgelost 
worden waarbij de bestaande instellin
gen in de regio Maastricht vooral voor 
persoonlijke problemen en het mento
rensysteem vooral voor studieproblemen 
ingeschakeld moeten worden. Omdat 
deze terreinen kunnen overlappen, moet 
er overleg mogelijk zijn en moeten ei
kaars taken en bevoegdheden voor elk 
van de genoemde twee duidelijk zijn. 
Aan de nieuwe dienst studentenzaken 
wordt een extra formatieplaats beschik
baar gesteld om deze zaken te coördine
ren. Verder komt er nu ook een studen- 
tendekaan.
Voorlichting en Introductie van studen
ten: De dekanaten van de faculteiten 
blijven de informatie verzorgen die de 
student nodig heeft om het onderwijs te 

kunnen volgen. (Roosters, evaluatiere- 
sultaten, examenreglementen enz.). De 
dienst studentenzaken verzorgt de ande
re informatie (uitstel militaire dienst, in
schrijving, studiefinanciering, studen
tenverzekering, voorlichtingsdagen enz.). 
De dienst studentenzaken in oprichting 
moet in overleg met de dienst voorlich
ting en de dekanaten een voorstel uitwer
ken om te komen tot de inrichting van 
een informatiecentrum met balie.
Studentenadministratie: Het studenten
informatiesysteem (SIS) wordt geauto
matiseerd door deze onderafdeling van 
studentenzaken. Gegevens moeten lo
caal verstrekt of verworven worden en 
centraal verwerkt.
Nu het College zich over de plannen 
heeft uitgesproken, en ook de Faculteits
besturen erachter staan, zal de dienst 
studentenzaken, bestaande uit studen
tenadministratie en studentenvoorzie
ningen dus (spoedig?) een feit zijn. Het 
CvB kan via de diensten POB en PZ de 
interne organisatie van de nieuwe dienst 
gaan inrichten en een nieuwe medewer
ker gaan werven. Als deze er is gaat de 
dienst Studentenzaken van start.
Tot slot het commentaar van Hans Wen- 
ting, medewerker van de dienst studen
tenvoorzieningen. ’Een beleid voor stu
denten en medewerkers kan niet tesa- 
men gevoerd worden, omdat door de ver
schillende rechtsposities, sociale situa
ties, plichten en belangen van studenten 
en medewerkers dit meer moeilijkheden 
gaf dan voordelen. Nu krijgen studenten 
en medewerkers ieder een eigen plaats in 
het aandachtsveld van het CvB. Ik weet 
niet of de splitsing direct gunstige effec
ten zal hebben, de ongunstige effecten 
die een voortbestaan van het samengaan 
zou hebben, zijn in ieder geval verdwe
nen. ’

R.J.

Buro Onderwijs FdG

Aan alle 5e en 6e jaarsstudenten 
en andere belangstellenden

Hoe staat het met de kennis van de 
pathologische anatomie?
Vrijwel elke klinische afdeling kent zijn 
regelmatige pathologische anatomie be
sprekingen en/of klinisch pathologische 
conferenties, waarbij co-assistenten ver
plicht aanwezig dienen te zijn.
Van diverse zijden hebben studenten ge
klaagd hier niet erg veel van op te ste
ken, omdat hun microscopische P.A.- 
Kennis te gering is, bij een te hoog tem
po van deze besprekingen.

De cap. groep pathologische anatomie is 
bereid gevonden de hiaten op te vullen. 
De meest voorkomende P.A.-afwijkin
gen, waarmee bij een bepaalde stage in 
aanraking gekomen wordt, zullen op 
overzichtelijke wijze getoond en doorge
nomen worden.
Deze bijspijkercursussen vinden telkens 
aan het begin van de stages plaats en 
worden met name dringend aanbevolen 
voor ALLE studenten uit Maastricht, 
Heerlen en Sittard, die op dat moment 
de betreffende stage lopen (doch, ieder
één is welkom).

Vooralsnog worden interne geneeskun
de, heelkunde en gynaecologie ter hand 
genomen. De data zijn als volgt: 
’Doorsnee pathologische anatomie’ 
Interne geneeskunde di. 20 apr. 1982

Algemene heelkunde ma. 22 febr.
ma. 19 apr.
ma. 17 mei 
ma. 14 juni

Gynaecologie ma. 1 febr.
ma. 1 maart 
ma. 29 maart

De bijeenkomsten vinden steeds plaats 
van 14.00 h - 16.00 h, Conferentiekamer 
C 11, 2e verdieping Annadal.

Benoeming biokcoördinatoren

Voor de onderwijsblokken 2.1 (Embryo 
en foetus), 2.2 (Het kind) en 4.1 (Bloed
verlies) van de Faculteit der Geneeskun
de, zijn door de Onderwijscommissie de 
volgende medewerkers benoemd voor 
de funktie van blokcoördinator:
Dr. W. Hermens, cap. groep biofysica 
voor blok 2.1
Drs. F. Walther, cap. groep pediatrie 
voor blok 2.2



mededelingen/mededelingen/mededelingen/mededelingen/mededelingen/mededelingen/mededelingen/mededelingen/medede-

Prof. dr. P. van Breda Vriesman, cap. 
groep immunologie voor blok 4.1.

Voor onderwijsblok 1.1 (Studeren aan 
de Rijksuniversiteit Limburg) is drs. H. 
Schmidt, cap. groep onderwijsontwik
keling en -research, voor het studiejaar 
1982/1983 herbenoemd voor de funktie 
van blokcoördinator.

Algemeen

De volgende 2 kommissies van de 
Universiteitsraad zoeken uitbrei
ding met studenten van de R.L.:

Kommissie voor de Organisatie 
en de koördinatie van het Onder
was, de Wetenschapsbeoefening 
en de Maatschappelijke Dienst
verlening (O.W. & M.D.); ge
vraagd: één student.

Kommissie Studentenvoorzienin
gen; gevraagd drie studenten.

Degenen die belangstelling heb
ben voor een van deze funkties, 
wordt verzocht op korte termijn 
kontakt op te nemen met de grif
fie van de Universiteitsraad 
(hoofdgebouw, kamer 205 en 206, 
tel. tst. 265). Aldaar is ook de 
taakomschrijving van beide kom
missies verkrijgbaar.

Voordrachten Anthroposofische 
Geneeskunde
Op dinsdag 2 maart en 9 maart a.s. 
houdt Dr. L.F.C. Mees uit Driebergen, 
Anthroposofisch arts en schrijver van 
o.a. het boek ’Geneeskunde op de 
drempel’, twee voordrachten. De eerste 
(2 maart) over ’Het christelijke in de 
Geneeskunde’, de tweede (9 maart) over 
’Een nieuwe benadering van het kanker- 
vraagstuk’. Plaats: Gemeenschapshuis 
De Kapel, naast de Koepelkerk, Heer- 
derweg 3, Maastricht. Aanvang: 20.00 
uur.

Nederlands Instituut van Biologen 
opgericht.
Tijdens een korte bijeenkomst is op 21 
januari in Amsterdam een nieuwe vere
niging van biologen opgericht: het Ne
derlands Instituut van Biologen, het NI- 
BI.

Het NIBI stelt zich ten doel de bevorde
ring van de biologie en de maatschappe
lijke belangenbehartiging van zijn leden, 
de professionele biologen van Neder
land.
Ook binnen de universiteiten zijn gebie
den aan te wijzen waarin de positie van 
de biologie bedreigd wordt als er geen 
aktie wordt ondernomen. Te denken valt 
aan de meer op de praktische toepassing 
gerichte gebieden als biotechnologie, hu
mane biologie en milieubiologie.
De Afdeling Arbeidsmarkt binnen het 
NIBI zal zich met deze problematiek 
gaan bezighouden.

De Afdeling Wetenschap richt zich op 
de meer algemeen biologische-weten- 
schappelijke belangen, wederom bezien 
vanuit maatschappelijk oogpunt. Geeft 
gevraagd en ongevraagd advies over al
gemene beleidsstukken, over onder
zoeksbeleid etc.
De derde afdeling, Onderwijs, houdt 
zich bezig met de opzet, inhoud, struk- 
tuur en nivo van alle vormen van onder
wijs in de biologie.

Secretariaat en leden-administratie: 
SMBB/NIBI, Kloveniersburgwal 29, 
1011 JV Amsterdam (tel. 020-222902).

Studentenekklesia

1. Vieringen
Thema: Verhalen op leven en dood 
De eerstkomende vier vieringen hebben 
bovenstaand thema. De eerste keer 14 
februari a.s. gaat het over:
’Biologisch spreken over dood en leven 
en bijbels spreken’. Bij dat laatste is niet 
de stilstand van het hart of het ontbre
ken van hersenaktiviteit de grens tussen 
dood en leven. Maar het lijkt of de dood 
dieper ingrijpt in het bestaan.
Mensen kunnen ’levend-dood-zijn’.
Wat wordt daarmee bedoeld en is die 
voorstelling verhelderend te maken voor 
vandaag de dag?
Medewerking verleent (ook bij de voor
bereiding) pater Anton Helt s.j. O.a. 
werkzaam bij de huisartsenopleiding in 
Nijmegen. Zoals gewoonlijk weer om 
12.00 uur bij de Zrs. Reparatricen. Dit 
keer in de crypte, ingang Witmakers- 
straat nr. 14.

De volgende vieringen in deze serie zijn: 
28 februari — ’Horen dood en leven bij 
elkaar, als dorst en water, donker en 
licht . . ., Ying en Yang.’ En nadenken 
over het eeuwigheidsverlangen van men
sen.

14 maart — ’De doodmakende kuituur 
van het consumisme.’ Consumisme is 
een term uit het werk van Dorothe Sölle. 
28 maart — 'Opstanding en opstand.’

Meer gegevens over deze laatste drie vie
ringen komen nog in de volgende Obser
vant.
Wie mee wil helpen met het denkwerk 
en de voorbereiding is van harte welkom. 
Bel Thecla of mij (043-15651).

2. Leerhuis
Er hebben zich inmiddels genoeg men
sen aangemeld om te kunnen starten 
met nieuwe leerhuis-avonden.
We beginnen 2 maart a.s. en komen dan 
totaal 6 keer bij elkaar. Het voorstel is 
om enkele bekende verhalen uit de 
schriften te lezen en om te proberen die 
te koppelen aan eigen ervaringen. Wie 
mee wil doen is nog welkom.
We starten 2 maart a.s. om 20.00 uur, 
Tafelstraat 13.

Geert van der Bom

Sport

Tennis
Met ingang van 1 april wordt er op het 
psycho medisch centrum Vijverdal door 
het buro LV & S een tenniscursus geor
ganiseerd voor beginners. (Indien de 
aantallen het toelaten ook voor een 
groep gevorderden). De cursus bestaat 
uit 10 lessen van 60 minuten die voorna
melijk worden gehouden op de maanda
gen tussen 17.00 en 20.00 uur.
De kosten bedragen ƒ 50, —.
Opgeven: zie publikatiebord in de hal 
van het hoofdgebouw.

T-shirts
Vanaf heden zijn er T-shirts met RL op
druk te koop. De kleuren zijn rood, 
blauw en zwart.
De shirts zijn dagelijks te verkrijgen tus
sen 11.00 en 12.00 uur (vm.) op het bu
reau LV & S voor de prijs van ƒ 19, — .
NSK Voetbal
De voorronde van de Nederlandse stu
dentenkampioenschappen veldvoetbal 
(op 21 december afgelast vanwege het 
slechte weer) wordt nu gespeeld op 
maandag 1 maart op de velden van 
WW 28 (Geusselt).
De wedstrijden beginnen om 12.00 uur.

Het ligt in de bedoeling in de maand 
maart de tafeltenniskampioen- 
schappen van de RL te houden. Na
dere mededelingen volgen.
Voor informatie Buro LV & S tel. 
888306.
René Verster.

13
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Films van Robert Bresson 
bij Studium Generale
De franse cineast Robert Bresson be
hoort tot de meest vooraanstaande 
regisseurs uit de filmgeschiedenis. 
Hij is een der weinige filmers van 
wie elke rolprent op zichzelf een 
waardevol werk is en tevens in het 
geheel van zijn oeuvre een belan
grijke nieuwe fase inluidt. In de 
kleine insiders-kring staat zijn 
meesterschap buiten kijf, maar het 
grote publiek heeft het tot nu toe ze
ker ook in Nederland af laten weten. 
Zijn films vragen door hun aparte 
vormgeving zoveel van de toeschou
wers dat ze waarschijnlijk nooit echt 
populair zullen worden in brede 
kring. Toch zijn het voor degene die 
er eens goed voor wil gaan zitten 
beslist kijkervaringen van allure. 
Het Studium Generale vertoont vier 
van Bresson's films op twee achter
eenvolgende dinsdagen en donder
dagen in de Aula van het Hoofdge
bouw.

Het is Robert Bresson tientallen jaren 
lang gelukt zijn wereldbeeld te vatten 
in een reeks films van een indrukwek
kende consistentie en een zeer per
soonlijke toonaard. Dat maakt hem tot 
een bijna unieke figuur binnen de 
filmwereld, waar meer dan in welke 
andere kunst dan ook gevaren wordt 
op het kompas van bioscooprecettes 
en de commerciële belangen van de 
grote filmmaatschappijen. Bresson 
heeft steeds eigenzinnig geweigerd 
om zijn artisticiteit ten doel te stellen 
aan die zakelijke belangen en daar
door kon hij gedurende zijn nu al 
veertig jaar durende carrière slechts 
twaalf lange films draaien.
Op het eerste gezicht doen die films 
nogal eens koud, gereserveerd en 
geïntellectualiseerd aan. Dat ligt 
waarschijnlijk meer aan de manier 
waarop de bioscoopganger gewoon is 
te kijken dan aan Bressons filmen. Zelf 
zei hij eens hierover: 'Ik ben te vaak 
teleurgesteld door een publiek dat 
steeds meer wordt geconditioneerd 
door grote films die zijn afgeleid van 
het theater en het 'sterrensysteem'; 
door een publiek zonder verbeel
dingskracht dat begrijpen wil in plaats 
van ondergaan, dat ik teveel onver
klaarbare dingen duidelijk moet ma
ken'.
Het gaat Bresson om datgene wat de 
cinematografie met haar eigen midde
len kan laten zien; dat zijn niet de mid
delen van het toneel, de literatuur of 

de schilderkunst. Een film is voor hem 
een aaneenschakeling van opnamen 
die elk afzonderlijk de zeggingskracht 
en de bezieling van woorden uit een 
dictionnaire bezitten, maar samenge
voegd tot een bepaalde reeks net als 
een taal hun zingeving krijgen. Film is 
voor Bresson geen toneel en het acte
ren speelt in zijn werk geen grote rol: 
Hij beperkt zich vaak tot leken die niet 
moeten spelen wat de regisseur in hen 
projecteert, maar tot uitdrukking moe
ten brengen wat in hunzelf ligt; geen 
acteurs dus, geen rollen en geen uit
gebreide enscenering maar modellen, 
die uit het leven geplukt zijn.
Het centrale thema in veel Bresson- 
films is de betekenis van opsluiting en 
vrijheid. Dat is ook terug te vinden in 
de vier producties die in chronologi
sche volgorde in het Studium Genera
le programma van februari zijn opge
nomen.
'Les dames du Bois de Bologne' (9 fe
bruari) stamt uit 1944 en behandelt de 
fatale liefde tussen Madame de la Pom- 
meraye en Marquis des Arcis. Mada
me wreekt zich op de Marquis, die 
haar afgewezen heeft, door hem niets
vermoedend in de armen van een lich
tekooi te drijven. Na het huwelijk 
brengt Madame de markies hiermee in 
discrediet, maar deze neemt het op 
voor zijn vrouw. Midden in de ver- 
nieuwingsgolf van de Nouvelle Vague 
maakt Bresson in 1959 'Pickpocket' (11 
februari). Het is zijn meest toeganke
lijke film, die de ijzeren wetmatighe
den blootlegt waarbinnen het op het 
eerste gezicht zo spannende leven van 
de zakkenroller Michel zich voltrekt. 
Detailopnamen van handen, klokken, 
een portefeuille, armen en benen spe
len hier voor het eerst een grote rol.
In 'Proces de Jeanne d'Arc' (1961) (16 
februari) zet zich de ontwikkelingslijn 
die met 'Pickpocket' startte door. Bres
son vertelt de geschiedenis van de hei
lige Johanna in een nuchtere, docu
mentaire stijl die elke opsmukkende 
franje ontbeert. De camera concen
treert zich op kleinigheden: Het ge
zicht van Johanna, de rechters, de 
gangen en trappen van het gevang. 
Bresson legt zijn heldin de authentie
ke, overgeleverde woorden uit het 
proces van Rouen in de mond en te
kent zo het beeld van een sterke en 
dappere vrouw die zich verzet tegen 
de haar opgelegde corruptie van de 
machthebbers.
Met 'Lancelot du Lac' (1973) (18 fe-

Programma films van 
Robert Bresson
Dinsdag 9 februari: Zum Beispiel: Bres
son, TV documentaire over Bresson (15 
min.). Les dames du Bois de Bologne, 
1944, 89 min., z/w, originele versie.

Donderdag 11 februari: Pickpocket, 1959, 
85 min., z/w, originele versie.

Dinsdag 16 februari: Procés de Jeanne 
d'Arc, 1961, 68 min., z/w, in het Duits na
gesynchroniseerd.

Donderdag 18 februari: Lancelot du lac, 
1973, 85 min., kleur, orginele versie met 
Nederlandse ondertiteling.

Alle films zullen worden ingeleid door: 
Jos Boesten, Stichting KFA te Den Haag.

bruari) keert Bresson terug naar de 
duisterheid en abstracte beeldspraak 
van zijn vroege films. Hij verdiept zich 
in 'Lancelot' in de vroeg-Middel- 
eeuwse sagenwereld van koning Ar
thur en de ridders van de Ronde Tafel. 
De film begint als de ridders van Ar
thur gedeprimeerd en tevergeefs te
rugkeren van hun hopeloze zoektocht 
naar de Heilige Graal. Ze zijn repre
sentanten van een tijd, die het geloof 
aan zijn idealen verloren heeft. Con
venties en rituelen slepen ze alleen 
nog als lege vormen met zich mee. 
Bresson ensceneert met 'Lancelot' 
geen theatrale historische film over 
Arthur en de Middeleeuwen als Boor
man's Excalibur. Hij probeert veel 
meer de wereld van de ridders met 
haar strenge moraalcodex te ontmysti- 
ficeren en zo nu en dan zelfs te paro
diëren. Aan het einde van de film 
geeft Lancelot na een slachting de 
geest op een hoop eveneens dode rid
ders: Bresson schuift hem bij op de 
schroothoop die we geschiedenis noe
men. 'Lancelot du Lac' is de geslo- 
tenste en meest gerijpte film van Bres
son.

(JM)



De winter door

Schakespeare blijft het ook in onze tijd 
goed doen op de vaderlandse toneel- 
podia; er gaat geen seizoen voorbij of 
een gezelschap heeft wel een van zijn 
stukken op het repertoire. Shakespea
re blijkt vaak een geschikte kapstok 
waarop het professionele toneel haar, 
overigens niet altijd even geslaagde, 
vernieuwingsdrang kan uitleven. 
'Theater' uit Arnhem brengt met 'Een 
Wintersprookje' (Stadsschouwburg, 
8-9 februari) een van Shakespeares 
laatste werken. Het is een tragi- 
comedie die geen uitbundige levens
vreugde uitstraalt, maar ook geen 
sombere levensmoeheid.
'Een Wintersprookje' bevat een aantal 
standaard-ingrediënten uit de oude 
Griekse mythologie die met de Renais
sance weer nieuw leven ingeblazen 
kregen. Shakespeare vermengde ze 
met een aantal elementen die onmis
kenbaar van zijn tijd zijn. Dat levert 
een sfeerbeeld op, dat geschiedkun
dig niet juist is, maar met recht de titel 
'sprookje' mag dragen. Ger Thijs voert 
de regie van deze productie. Acteurs: 
Jerome Reehuis, Margreet Blanken, 
Eric van den Donk en Gees Linne- 
bank.
De Tsjechische comediant Boris Hyb- 
ner brengt met zijn ensemble 12 febru
ari 'Gag 2' in de Stadsschouwburg. In 
'Gag 1', dat eerder in Maastricht te 
zien was, liet Hybner op intelligente 
en kostelijke wijze zien hoe de film- 
grappen voor de stomme films werden 
bedacht. 'Gag 2' bouwt daarop voort. 
Het werd ten doop gehouden tijdens 
de Berliner Festwoche van afgelopen 
jaar en de kritieken waren veelbelo
vend.
Tot en met 28 februari presenteert het 
Cultureel Centrum Venlo (Begijnen
gang 4, tel. 077-13208) een ten
toonstelling met 'Keramiek uit de Eu- 
regio'. De Duits-Nederlands- 
Belgische grensstreek tussen Rijn en 
Maas, ook wel de Euregio genoemd, 
kent, mede door zijn natuurlijke klei- 
bodem, een rijke keramische traditie 
die terugvoert tot de romeinse tijd. In 
vele regionale musea zijn daarvan nog 
overblijfselen te vinden. De actuele 
ontwikkeling van de keramiek geeft in 
deze regio eveneens een opgang te 
zien, zeker niet in de laatste plaats 
door impulsen vanuit de academies 
van Maastricht, Hasselt en Krefeld. 30 
Keramici uit Nederlands en Belgisch 
Limburg en uit de streek van de Nie
derrhein exposeren 300 zowel handge- 

draaide als vrij gevormde werkstukken 
in Venlo. De tentoonstelling is van 2 
april tot en met 2 mei ook te zien in 
Kasteel Alden Biesen in Bilzen.

Cultureel Centrum Venlo 
Kasteel AJden Biesen Rijkhoven/Bilzen 

Niederrheinisches Freihchtmuseum Grefrath

Agenda

Stadsschouwburg
Maandag 8 februari om 20.00 uur: 'Een 
wintersprookje' van William Shakespeare 
door Toneelgroep Theater.
Donderdag 11 februari om 20.00 uur:
Frans Halsema en 'The Angels of Hope' 
presenteren: 'Is die kruk vrij?'.
Vrijdag 12 februari om 20.00 uur: 'Gag 
2' door Boris Hybner'.
3-4-10 en 11 februari om 12.30 uur: 
Lunchpauzeconcerten.
Vrijdag 12 februari om 20.00 uur: 
'Rommeveer' door cabaret Rommedoe. 
Om 23.00 uur: Project Jan van Eyck 
academie
Zaterdag 13 februari om 20.00 uur: De
Parelvissers door het Limburgs 
Symphonie Orkest en Contactraad 
Limburgse Schouwburgen. Om 23.00 uur: 
De Lijn.
Zondag 14 februari om 12.15 uur:
Koffieconcert door het Resistentie orkest.
Om 20.00 uur: 'Ik mag zo graag 
eenvoudig stil ' door De Horde.
Maandag 15 februari om 20.00 uur: 'Ik 
mag zo graag eenvoudig stil' door De 
Horde.
Dinsdag 16 februai en woensdag 17 
februari om 20.00 uur: 'De miraculeuze 
come-back van Mea L. Loman' door 
Zuidelijk toneel Globe.
woensdag 17 februari om 20.00 uur: 
Lunchpauzeconcert door Margo Sporck- 
Beuken en Jo Sporck.

Donderdag 18 februari om 12.30 uur: 
Lunchpauzeconcert door Studenten van 
het Conservatorium (gratis). Om 20.00 
uur: 'Hammer' door Toneelgroep 
Perspekt.
Vrijdag 19 en zaterdag 20 februari om 
20.00 uur: 'Tot Hiertoe (heeft de Heere 
ons geholpen)' door Robert Long en Leen 
Jonge waard. Om 23.00 uur: 'Ik hoef niet 
arrogant te doen, ik ben dat zo wel'.
Ymert. (gratis).

Staargebouw
Zondag 31 januari om 12.00 uur: Het
Limburgs Symfonie Orkest onder leiding 
van Jacques Mercier. Solist: Tasaki 
Shimizu, viool.
5-6 en 7 februari om 20.11 uur:
Prinsezitting van de Tempeleers.

Cultureel Centrum 
Venlo
Keramiek uit de Euregio. (t/m 28 februari)

Natuurhistorisch 
Museum
Tot half maart: Tentoonstelling 
'Kalkgraslanden'.
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Studium Generale 
(aula RL 20.00 uur)

Programma Seksualiteit

dinsdag 2 maart:
De geschiedenis van het denken over 
seksualiteit, Wim van Doren, Filoso
fisch Instituut van de Rijksuniversiteit 
te Utrecht.
De geschiedenis van de seksuele revo
lutie in Nederland, Dick de Groot, 
P.S.V.G. te Den Haag.

Programma Architectuur

donderdag 5 maart:
Nederlandse Architectuur sinds 1900.

Voor het Robert Bressonprogram- 
ma zie pagina hiernaast.
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De Rijksuniversiteit Limburg is een jonge snelgroeiende organisatie met een 
demokratische bestuursvorm. Wie meedenkt over de richting waarin het 
onderwijs en de gezondheidszorg in Limburg zich moeten ontwikkelen kan 
erop rekenen dat zijn/haar stem wordt gehoord én gewaardeerd.
Natuurlijk vereist dit spel enige regels. En waar spelregels gehandhaafd 
moeten worden is een scheidsrechter nodig.
Wegens een 'accident de parcours’ van de vorige funktionaris zoeken wij een

voorzitter van
de universiteitsraad <m/v)

vereisten:

taken:

uit de (op aanvraag verkrijgbare) profielschets citeren wij:
. . . het spreekt vanzelf dat een voorzitter niet voor zichzelf spreekt...
... dat door zijn stem weerklinkt wat anderen denken ...
. . . dat hij de fluisteraar hoort en de schreeuwer smoort. ..
.. . dat hij de steunbeer is voor een hardwerkende ploeg kathedraal- 
bouwers ...
. . . dat in Maastricht de stoere romaanse zuil een beter fundament biedt dan 
de ranke maar ijdele gothische ...
- de signalen van de basis opvangen en bestuurlijk dekoderen naar een stuk 
gedelegeerde verantwoordelijkheid van de bovenlaag.
- in overeenstemming daarmee zichzelf wegcijferend, iedere gelegenheid 
aangrijpen om de mening van zijn instelling ruim baan te geven.

Kortom, onze man/vrouw moet er een zijn die zijn gezonde stel hersens onder 
één pet kan bewaren en zich hoedt voor het dragen van allerlei feestmutsen.

schriftelijke reakties onder duidelijke vermelding van ’KOM MAAR OP MET 
DIE HAMER’ in de rechterbovenhoek van de enveloppe richten aan de dienst 
Ziekenhuisbelangen, Place de la Santé 138, 6212 GV Randwijck.

Rijksuniversiteit Limburg
Wie in Maastricht bestuurt, stuurt Europa
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